
 

 

 

 

 
 

 

 

MEMORIE VAN ANTWOORD 

 
  Begroting 2024 

  



 

Algemene vragen 
 

ChristenUnie 

 

CU Vraag 1 Algemeen 
Financiële verhoudingen. 
Het jaartal 2026 wordt nog steeds gezien als belangrijk moment omdat er grote onzekerheid is over de 
financiële verhoudingen vanaf dat moment. Tot nu toe is het college om die reden dan ook uitermate 
voorzichtig in de meerjarenraming. Maar dat kan zo niet blijven, we kunnen ons niet ‘op slot’ laten 
zetten. 

1. Waar staat het college wat betreft richting en visie voor Huizen, ongeacht wat er ook door het 
Rijk besloten worden vanaf 2026?  

2. Het bestuur van Huizen kunnen we daar niet volledig van laten afhangen?  
3. Waar liggen dan de prioriteiten en speerpunten, of eventueel het afwegen van belangen. We 

houden daarbij in ogenschouw dat ‘Niet besluiten is ook besluiten’.  

 
ANTWOORD 

1. De gemeente is wettelijk gehouden een structureel sluitende begroting vast te stellen, 
daarmee zijn er beperkingen in de mogelijkheid structurele verplichtingen aan te gaan. 

2. De raad kan binnen het evenwicht van structurele baten en lasten besluiten tot het aangaan 
van structurele lasten.  

3. De prioriteit is in de eerste plaats het uitvoeren van het collegeprogramma. 

 
 
CU Vraag 2 Algemene doelstellingen 
Onderzoeken. 
In het collegeprogramma 2022 – 2026 worden veel onderzoeken aangekondigd. Kunt u een overzicht 
geven van de uit te voeren onderzoeken en de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van 
die onderzoeken? 
 
ANTWOORD 
Het collegeprogramma 2022 – 2026 is vertaald in de termijnagenda voor de raad. Deze is toegevoegd 

als bijlage aan de Voorjaarsnota. Middels deze termijnagenda beoogt het college de bestuurlijke 

agenda eenduidig en in samenhang te presenteren. Om naar aanleiding van uw vraag weer een 

separaat lijstje te presenteren past daarin niet. 

 

 

CU Vraag 3: Algemene vragen 
Organisatieontwikkeling. 
Door BMC is ten behoeve van de organisatieontwikkeling de rapportage ‘Een spade dieper’ 
uitgebracht.  

1. Hoe staat het met de implementatie van de aanbevelingen? 

Daarnaast horen we bij bespreking van stukken en voorstellen nog steeds over gebrek aan capaciteit.  
2. Waar staan we nu? 

 
ANTWOORD 

1. Voor de opvolging van het onderzoek van BMC is vorig jaar het ‘concern 
ontwikkelprogramma’ gestart. De raad heeft daarop besloten om dat ontwikkelprogramma aan 
te merken als ‘groot project’. Volgens het protocol grote projecten wordt de raad twee keer per 
jaar geïnformeerd over de voortgang. Zie hiertoe het betreffende raadsvoorstel op uw agenda. 

2. De voortgang in het versterken van capaciteit wordt beschreven in de genoemde rapportage. 

  



CU Vraag 4 Algemeen 
Thuiswerken. 
Na de COVID-pandemie is hybride werken een begrip geworden. 

1. Is dit ook bij de gemeente Huizen gemeengoed geworden? 
2. Welke consequenties heeft dit voor het gebruik van werkplekken op het gemeentehuis?  
3. Is nog hetzelfde aantal werkplekken in gebruik, is er behoefte aan meer ruimte of is er ruimte 

over? 

 
ANTWOORD 

1. Zeker. Door de eerdere uitbesteding van ICT-hardware was de organisatie hiervoor relatief 
goed uitgerust; alle medewerkers beschikten al over laptops en hadden volledig en veilig 
toegang tot hun werkomgeving. Het Hybride werken was tijdens de pandemie vooral gericht 
op het kunnen doorwerken vanuit huis en met een kleinere bezetting op het gemeentehuis. 
Daarna heeft het hybride werken wel een vastere vorm gekregen; er wordt in een aantal 
teams relatief meer thuis gewerkt en ook hybride bijeenkomsten zijn steeds normaler. In het 
lopende jaar zien we wel weer een verschuiving naar iets meer op kantoor werken.  

2. Het ruimtegebrek waarmee we nog steeds kampen is na de pandemie, ook nu de anderhalve 
meter-regel is vervallen, niet kleiner geworden. Wel wordt er meer geflext met werkplekken. 
Zeker op dinsdagen en donderdagen is het pand erg vol, en is er gebrek aan vergader- en 
samenwerkruimtes. Door vergaderingen en bijeenkomsten meer te spreiden over de week 
kan hierin een betere verdeling gevonden worden. Daarnaast zijn ook meer stilteplekken en 
bel- of teamsplekken nodig, waar mensen kunnen werken zonder anderen te storen.  

3. Sommige werkplekken worden anders gebruikt, maar er is nog steeds meer behoefte aan 
vergader- en samenwerkplekken dan er beschikbaar zijn. Ook het inrichten van die plekken 
op hybride vormen van samenwerking moet nog meer vorm krijgen het komende jaar. Het 
gaat dan vooral om het anders gebruiken van bestaande ruimtes, niet zozeer over minder 
behoefte aan ruimte.  

 

 

 

GroenLinks 

 

GroenLinks vraag 1 Algemeen 

BMC onderzoek. 

De kwaliteit en kwantiteit van ambtenaren en de onderlinge samenwerking, ook met het college, is 

doorslaggevend bij het realiseren van doelstellingen. Dat was ook één van de uitkomsten van het 

BMC onderzoek. Daarom hebben we bij het lezen van de concept begroting de volgende algemene 

vragen 

1. Hoe wordt er invulling gegeven aan de domein-overstijgende samenwerking tussen de 
programma’s (eigenlijk: tussen mensen)? Bijvoorbeeld preventie/sociale versterking vanuit 
Sociale infrastructuur en Maatschappelijke ondersteuning ten opzichte van thema’s van 
Openbare orde en veiligheid?  

2. In de concept begroting zijn het (nog) aparte programma’s. Hoe krijgt de samenwerking voor 
medewerkers en leidinggevenden in de praktijk vorm?  

3. Welke rol speelt het college hierin?  
4. We weten dat elke wethouder sociale en fysieke onderwerpen in haar/zijn portefeuille heeft. 

Hoe verbinden zij dit met de praktijk?  
5. Op welke wijze zijn de bevindingen van het BMC rapport meegenomen/zichtbaar in de nieuwe 

concept begroting?  
6. Wat heeft de organisatie geleerd en hoe wordt dat zichtbaar?  
7. Het Rapport Organisatieontwikkeling een dubbelslag wordt in de concept begroting genoemd, 

welke rol heeft dit nog? 

 
 
 
 
 



ANTWOORD 
Ter inleiding op uw vragen verwijzen wij naar de rapportage in het kader van het protocol grote 
projecten over het concern ontwikkelprogramma. Uw raad heeft daartoe vorig jaar immers besloten. 
Volgens het protocol grote projecten wordt de raad twee keer per jaar geïnformeerd over de 
voortgang. Zie hiertoe het betreffende raadsvoorstel op uw agenda. De integrale rapportage is naar 
ons idee een goede start voor ons gesprek. Een korte reactie op uw vragen in aanvulling op de 
rapportage. 

1. Integrale advisering is de basis van college voorstellen. Dat is niet nieuw en gaat ook goed. 
Daar waar verbetering nodig is, heeft dit vaak te maken met vacatures en werkdruk. Adequate 
en dus betere samenwerking op grote projecten is wel nodig. Daar wordt binnen de 
verschillende werkgroepen ook op ingezet (opgave gericht werken, versterking fysiek domein 
en verduidelijken van rollen, posities en verantwoordelijkheden in de werkgroep integraal 
management en bedrijfsvoering. Op het door u genoemde voorbeeld wordt er ambtelijk in een 
vaste structuur ‘zorg en veiligheid’ samengewerkt. 

2. Aanvullend op antwoord 1. De samenwerking tussen verschillende afdelingen verloopt primair 
via de inhoudelijk specialisten. In de termijnagenda wordt bij activiteiten die meerdere 
afdelingen raken, altijd één overall aanspreekpunt benoemd.    

3. Domein overstijgende onderwerpen raken vaak ook meerdere portefeuillehouders, maar ook 
binnen het college geldt dat er één wethouder overall aanspreekpunt is en daar waar nodig is 
er sprake van een coördinerende rol.  

4. In de praktijk loopt dit goed en plezierig. 
5. De al toegewezen middelen voor structurele versterking van de formatie zijn opgenomen in de 

begroting van de betreffende afdelingen. 
6. De conclusies en aanbevelingen van het BMC onderzoek waren herkenbaar voor 

management en college. Aan opvolging van de aanbevelingen wordt met betrokkenheid 
gewerkt. 

7. Dubbelslag is het organisatieonderzoek en ontwikkeltraject dat liep in 2015. "Een analyse van 
de structuur, de omvang en de kwaliteitsbehoefte van de ambtelijke organisatie.” Het vormde 
de basis voor de vorming van de bestaande organisatiestructuur (van dienstenmodel naar 
directiemodel) en zal in de definitieve programmabegroting geschrapt worden. 

 
 
  



GroenLinks vraag 2 Algemeen houtstook 

Houtstook. 

Particuliere houtstook leidt tot schadelijke stoffen in de lucht en kan overlast geven voor omwonenden. 

Van alle binnenlandse bronnen van luchtverontreiniging zorgt particuliere houtstook naar schatting 

voor zo’n 14% van de gezondheidsschade. 

1.  Kan het college onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om in de gemeentelijke 
omgevingsvisie ambities rondom houtstook op te nemen? 

Uitgangspunten in de omgevingsvisie kunnen bijvoorbeeld zijn: 

● overlast houtstook beperken 

● ontmoedigen van houtkachels in nieuwe woningen 

● houtstookarme wijken realiseren 

● laagdrempelig loket voor informatie en overlast 

● individuele overlast in kaart brengen 

 

ANTWOORD  
In de concept-omgevingsvisie wordt aandacht voor houtrook benoemd. Met het oog op de gezondheid 

van alle inwoners van Huizen, willen we de mogelijkheden in beeld brengen om eventuele 

gezondheidsschade en overlast door houtrook te beperken. Naast goede voorlichting gericht op het 

veranderen van het gedrag van stokers, gaan we onderzoeken welke regels/richtlijnen we hiervoor als 

gemeente kunnen stellen. Uitgangspunt daarbij is dat we het stoken niet willen verbieden (zie 

Collegeprogramma 2022-2026), maar het beter willen reguleren in gevallen waar dat nodig is. Dat zou 

bijvoorbeeld kunnen gaan om verplichtingen voor het aanbrengen van fijnstof- en roetfilters of het 

reguleren van stooktijden. Eventuele regels worden dan verankerd in het Omgevingsplan. 

 

Op voorhand geven we echter aan dat de mogelijkheden voor regulering momenteel beperkt zijn. 

Houtstook is namelijk niet landelijk gereguleerd. Daardoor is het tegengaan van overlast in de praktijk 

moeilijk handhaafbaar. Er moet sprake zijn van structurele onrechtmatige overlast en dit is moeilijk 

aantoonbaar. Het gaat vaak om een momentopname en er is veel personele capaciteit mee gemoeid 

om structurele onrechtmatige hinder aan te tonen. Ook uit jurisprudentie volgt, dat het stellen van 

regels niet eenvoudig is. Verder ontbreekt in 2024 de personele capaciteit om een en ander goed uit 

te zoeken.  

 

  



 

VVD 

 

VVD vraag 1 Algemeen  

Lonkend perspectief. 

De gemeenteraad heeft vorig jaar besloten om een miljoen euro structureel beschikbaar te stellen 

naar aanleiding van het organisatieonderzoek. Wij hebben vanuit ons perspectief nog weinig 

voortgang kunnen vaststellen. Zowel qua inhoudelijke mededeling over de voortgang, als qua 

beleidsproductie richting commissie en raad. Welke resultaten zijn tot nu geboekt, zowel ten aanzien 

van de werving van de vacatures als ten aanzien van de aansturing van de organisatie, het verbeteren 

van de onderlinge samenwerken en het verbeteren van de cultuur?   
 

ANTWOORD 
Ter inleiding op uw vragen verwijzen wij naar de rapportage in het kader van het protocol grote 
projecten over het concern ontwikkelprogramma. Uw raad heeft daartoe vorig jaar immers besloten. 
Volgens het protocol grote projecten wordt de raad twee keer per jaar geïnformeerd over de 
voortgang. Zie hiertoe het betreffende raadsvoorstel op uw agenda. De integrale rapportage is naar 
ons idee een goede start voor het gesprek. Om één voorbeeld te noemen van de 
organisatieontwikkelingen, dan zou dat planmatig werken kunnen zijn en minder ad hoc. Daarbij past 
de afspraak met uw raad over rapporteren via het protocol grote projecten alsook de termijnagenda 
van de raad. Dus doen wat we als ambtelijke organisatie, college en raad hebben afgesproken; ons 
niet verliezen in allerlei gedetailleerde uitvoeringskwesties, maar sturen op een goede (en misschien 
wat langzamere) uitvoering van grote projecten. Daarvoor zoeken we hele goede medewerkers die we 
zeker nog niet op alle (nieuwe) posities hebben gevonden! 
 
 
  



Programma: Algemeen bestuur en dienstverlening 
 

ChristenUnie 

 
CU Vraag 5: ontwikkelingen en knelpunten punt 2  
Naar een nieuwe bestuurscultuur. 
In hoofdstuk 3.6 van het concept college programma wordt aangegeven dat het toekomstige college 
waarde hecht aan (en aan de slag wil met) transparantie, aanspreekbaarheid en het verder opbouwen 
van vertrouwen van inwoners en ondernemers. Voor de nieuwe bestuurscultuur stellen we een 
prominentere rol voor de raad voor. Dit gebeurt onder anderen door het instellen van raadsbrede 
werkgroep om nieuwe werkwijzen te onderzoeken om politiek en inwoners dichter bij elkaar te 
brengen. Daarin willen we vooral meer ruimte bieden aan onze inwoners (naast o.a. meer efficiëntie, 
minder vergaderdruk).” 
 

3. Welke rol ziet het college voor zichzelf in dit proces?  
4. Wat gaat u binnen uw bevoegdheden oppakken als onderdeel naar een nieuwe 

bestuurscultuur? 

 
ANTWOORD 

1. Lonkend perspectief is daarvoor onze leidraad. Daarin hebben wij voor onze organisatie onze 
missie/visie beschreven, hoe wij onze missie/kernactiviteiten in hoofdlijn uitvoeren en welke 
kernwaarden daarin belangrijk zijn; mensgericht, bedoeling centraal, integraal, met de 
samenleving, planmatig en data gestuurd. 

2. Wij stimuleren dit binnen de eigen organisatie en leven dit voor. 

 
 

 

Leefbaar Huizen 

 

Leefbaar Huizen vraag 1: bestuurlijke prioriteit en beoogd maatschappelijk effect punt 3  

Informatieveiligheid. 

Is er een actueel strategisch informatiebeveiligingsbeleid en een realistisch 

informatiebeveiligingsplan?  

 

ANTWOORD 
1. Het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2020-2022 is het actuele beleid. Momenteel 

wordt het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2023-2025 vormgegeven.  
2. Overlopende activiteiten en maatregelen uit het Informatiebeveiligingsplan 2022 zullen naast 

het nieuwe beleid input zijn voor een realistisch informatiebeveiligingsplan 2023. 

 
 
 
 

  



 

VVD 

 

VVD vraag 2: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 1  

Eenduidige dienstverlening. 
1. Op welke wijze wilt u volgend jaar de regie op een eenduidige dienstverlening vanuit de 

gemeente vormgeven.  
2. En welke criteria hanteert u daarbij? 

 
ANTWOORD 

1. Lonkend perspectief is daarvoor onze leidraad. Daarin hebben wij onze missie/visie 
beschreven, hoe wij onze missie/kernactiviteiten in hoofdlijn uitvoeren en welke kernwaarden 
daarin belangrijk zijn.   

2. Mensgericht, bedoeling centraal, integraal, met de samenleving, planmatig en datagestuurd.  

 

VVD vraag 3: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 2 

Voorlichtingsbeleid. 
1. Wat verstaat u onder een “eigentijdser” voorlichtingsbeleid?  
2. En waaruit blijkt dat ons huidige voorlichtingsbeleid niet “eigentijds” genoeg is?  
3. Wat is de relatie en/of overlap met de nota burgerparticipatie?  

 

ANTWOORD 
1. Punt 5.2.7. in het collegeprogramma 2022-2026 geeft aan: “Er wordt transparant 

gecommuniceerd en waar mogelijk worden betrokkenen actief benaderd. Daarbij hoort ook 
een eigentijdser voorlichtingsbeleid. In een voorstel aan de gemeenteraad zal verder worden 
uitgewerkt hoe de gemeente op effectievere manier kan communiceren en welke middelen 
daarvoor nodig zijn.” De opdracht eigentijdser voorlichtingsbeleid verbreden wij naar een 
actueel gemeentelijk communicatiebeleid. Essentieel daarbij is de verbinding met onze 
inwoners en daarvoor is het noodzakelijk dat de communicatieaanpak aansluit op de 
belevingswereld van onze inwoners. Onderdeel van die communicatieaanpak wordt het in 
beeld brengen van doelgroepen die wij mogelijk op dit moment moeilijk bereiken. Derde 
kwartaal 2023 gaat dit plan naar de raad.  

2. Wij hebben daar recent geen onderzoek naar gedaan.   
3. Het gemeentelijk communicatiebeleid zullen elkaar versterken in de verbinding met onze 

inwoners.   

 

VVD vraag 4: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 3 

Strategisch veiligheidsbeleid. 
1. Van wanneer dateert ons “actuele strategisch informatiebeveiligingsbeleid”?  
2. Wat is de actuele stand t.a.v. het treffen van de noodzakelijke beheersingsmaatregelen? 

 
ANTWOORD 

1. Het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2020-2022 is het actuele beleid. Momenteel 
wordt het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2023-2025 vormgegeven. 

2. Het treffen van noodzakelijke beheersingsmaatregelen (de uitvoering van het 
Informatiebeveiligingsplan) is een continu proces dat geborgd is in de PDCA-cyclus (Plan, Do, 
Check, Act). Met name actuele dreigingen zoals ook door de IBD 
(Informatiebeveiligingsdienst) aangegeven in het Dreigingsbeeld informatiebeveiliging 
Nederlandse gemeenten bepalen mede de prioriteit van de implementatie van de 
beheersingsmaatregelen. 

 

  



Programma: Openbare orde en veiligheid 
 

ChristenUnie 

 

CU Vraag 6: Algemene vraag 
Opvang Asielzoekers. 
De opvang van asielzoekers op de asielboot in de Huizer haven is inmiddels helaas beëindigd. Dat 
betekent niet dat het knelpunt van gebrek aan opvang ook is opgelost, integendeel.  
 

1. Wat is uw visie op Asielopvang en huisvesting statushouders? 
2. Die vraag zal ongetwijfeld vanuit het Rijk aan de Regio en mogelijk direct aan de gemeente 

worden gesteld. We denken dan in breder kader dan alleen de noodopvang of 
crisisnoodopvang. 

 

ANTWOORD 
Het college zou graag zien dat het rijk duidelijke kaders geeft bij en voor de opvang en doet binnen 

zijn mogelijkheden wat haalbaar en nodig is. Statushouders worden conform de door het rijk 

opgelegde opgave geplaatst in sociale huurwoningen. 

 
 

Leefbaar Huizen 

 

LeefbaarHuizen vraag 2: prestaties bestuurlijke prioriteiten  

Termijnplanning. 

Bij de prestaties bestuurlijke prioriteiten staan een aantal punten genoemd. Worden deze ook 

opgenomen in de termijnplanning? 

ANTWOORD 
Ja, deze zijn alle opgenomen in de termijnplanning van hetzij de raad hetzij portefeuillehouder/college 
op basis van het Uitvoeringsprogramma Veiligheid. Het Uitvoeringsprogramma Veiligheid wordt 
binnenkort ter kennisname gebracht van de commissie ABM.  
 

LeefbaarHuizen vraag 3: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 2  
Bio beheersmaatregelen. 

1. Wanneer zijn de BIO-beheersmaatregelen ingericht?  
2. En hebben we daarmee een actueel strategisch informatieveiligheidsbeleid? 

ANTWOORD 
1. Het treffen van de noodzakelijke BIO-beheersingsmaatregelen (de uitvoering van het 

Informatiebeveiligingsplan) is een continu proces dat geborgd is in de PDCA-cyclus (Plan, Do, 
Check, Act). Met name actuele dreigingen zoals ook door de IBD 
(Informatiebeveiligingsdienst) aangegeven in het Dreigingsbeeld informatiebeveiliging 
Nederlandse gemeenten bepalen mede de prioriteit van de implementatie van de 
beheersingsmaatregelen. 

2. Het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2020-2022 is het actuele beleid. Momenteel 
wordt het Strategisch Informatiebeveiligingsbeleid 2023-2025 vormgegeven. Mede vanuit dit 
beleid wordt jaarlijks het Informatiebeveiligingsplan opgesteld. In dit plan is de implementatie 
van de BIO-beheersmaatregelen terug te vinden. 

  



 

VVD 

 

VVD vraag 5: Bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 2  

Weerbaarheid en bewustwording. 

Op welke wijze wilt u in 2024 de weerbaarheid en de bewustwording van medewerkers en inwoners 

ten aanzien van ondermijning vergroten? 

 
ANTWOORD 
Meer aandacht vestigen op het onderwerp en handelingsperspectief bieden door organiseren 
bijeenkomsten e/o bijwonen werkoverleggen (intern), publicaties (in-extern), bezoeken van 
bijeenkomsten/vergaderingen van inwoners en ondernemers (extern), controleacties uitvoeren en 
hierover berichten en verbetering/verduidelijking meldstructuur signalen van ondermijning. Dit alles 
gebeurt in samenwerking met het RIEC 
 
 
 
 

PvdA 

 

PvdA vraag 1: ontwikkelingen en knelpunten punt 2 

Vluchtelingen en vergunninghouders. 

1. Hoe bereidt de gemeente zich voor op de komst van vluchtelingen en vergunninghouders? 
We kunnen er zeker van zijn dat er een stevige opgave komt.  

2. En hoe worden de raad en de inwoners hierbij betrokken? 

 

ANTWOORD 
1. Het college zou graag zien dat het rijk duidelijke kaders geeft bij en voor de opvang en doet 

binnen zijn mogelijkheden wat haalbaar en nodig is. Statushouders worden conform de door 
het rijk opgelegde opgave geplaatst in sociale huurwoningen. 

2. Raad en inwoners worden op gepaste wijze betrokken, zoals u ondertussen ook van ons 
gewend bent. 

 

 

PvdA vraag 2: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 3  

Dierenopvang. 

Is al bekend wanneer wij een keuze gaan maken voor de opvang van dieren? Aangezien dit een 

kwetsbare groep zonder stem betreft en omdat we in de regio samen moeten staan voor een 

fatsoenlijke dierenzorg , zijn wij voorstander van gezamenlijke regelingen in het Gooi. Ook dienen we 

de dieren-organisaties te ondersteunen bij het vinden van voldoende middelen en vrijwilligers.  

 

ANTWOORD 
De huidige contracten lopen tot en met 2024. Er zal uiterlijk eind 2024 een keuze worden gemaakt. In 

2023 wordt de opvang van dieren in samenwerking met de regio onderzocht. 

 

  



Programma: Beheer en inrichting openbare ruimte 
 

ChristenUnie 

 

 

CU Vraag 7: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 2  

Treinnetwerk. 

Met betrekking tot de aansluiting op het treinnetwerk: 
Het is goed dat u dit onderwerp bij de Regio GenV en de Provincie voortdurend onder de aandacht 
brengt.  

1. Maar hoe staan de Regio GenV en de Provincie Noord-Holland tegenover deze Huizer wens? 
2. En vergeet u in dit kader de MRA niet? Daar gaat het immers over de MIRT, waarvoor de 

MRA de belangrijkste regionale gesprekspartner voor het Rijk is. 

 
ANTWOORD  

1. De regio G&V heeft kort na de provinciale statenverkiezingen in maart 2023 de diverse 
provinciale fracties per brief een aantal mobiliteitsonderwerpen vanuit de regio onder de 
aandacht gebracht. Vanuit Huizen is hierbij voorgesteld om in deze brief ook de 
spoorverbinding op te nemen. Dit heeft helaas niet kunnen rekenen op regionaal draagvlak en 
is daardoor niet in de lobbybrief opgenomen. Hierbij speelde mee dat de provincie eerder 
heeft aangegeven dat het inwonersaantal daarvoor te laag is. Vanuit de wens om de 
lobbybrief zo kort en constructief mogelijk te houden was er derhalve geen draagvlak om dit 
op te nemen. Wel erkende de Regio de zorgen rondom de toenemende druk op de A27. Ons 
college zal zich uiteraard in blijven zetten voor een aansluiting op het spoornetwerk.  

2. Waar dit onderwerp in de MRA voor Huizen besproken kan worden wordt dit uiteraard 
meegenomen. 

 

 

Leefbaar Huizen 

 

LeefbaarHuizen vraag 3: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 1  

Project Oost-westas 

In de kolom prestaties bestuurlijke prioriteiten wordt aangegeven dat de uitvoering van het project 

Oost-Westas in 2024 wordt gecontinueerd. Hoe kan dat als het bestemmingsplan in de termijnagenda 

nog goedgekeurd moet worden in 2023 Q3? 

 

ANTWOORD 
De Oost-west as is grotendeels in overeenstemming met de vigerende bestemmingsplannen, waarin 

óf de bestemming verkeer is toegestaan óf andere bestemmingen met daar binnen een 

verkeersbestemming. Uitvoering van het project op die locaties kan plaatsvinden en is gestart in 

februari 2023. Voor die delen waar werkzaamheden nog niet zijn toegestaan, omdat er strijd is met het 

bestemmingplan, moet het ter plaatse geldende bestemmingsplan eerst worden aangepast.  

 

Ten behoeve van de duidelijkheid, ook naar de omgeving, is er voor gekozen om voor de route van de 

Oost-west as één bestemmingsplan op te stellen. Het streven is om voor de zomervakantie het 

ontwerp bestemmingsplan ter visie te leggen en het later in 2023 door de gemeenteraad vast te laten 

stellen. Daarmee is de totale uitvoering in 2024 geheel passend binnen één geldend 

bestemmingsplan Oost-west as (HOV) Huizen en kan de uitvoering in 2024 bestemmingsplan-

technisch worden gecontinueerd.  

 

 

  



LeefbaarHuizen vraag 4: Algemene doelstellingen groen en reiniging bullit 2 

Bomenplan. 

1. De termijn agenda geeft aan dat de groenstructuur op hoofdlijnen wordt aangeboden 2023 
Q4. Het bomenplan wordt aangeboden in 2023 Q3. Is dat een omissie?  

2. Zou het niet andersom moeten zijn? 

 

 

ANTWOORD 
1. Nee, dit is geen omissie. Het concept groenstructuurplan is al in 2022 uitgewerkt als 

onderdeel van de concept omgevingsvisie. Door het uitstellen van de besluitvorming over de 
omgevingsvisie wordt ook het bijbehorende groenstructuurplan pas later vastgesteld.   

2. Dat klopt. Normaal gesproken volgt een (beleids)plan op een visiestuk. Het concept 
groenstructuurplan vormt dan ook de basis voor het bomenplan. Toen opdracht werd gegeven 
voor het opstellen van een bomenplan was het de verwachting dat de omgevingsvisie 
vastgesteld zou worden gedurende de uitwerking van het bomenplan. Op dit moment bevindt 
het bomenplan zich in de afrondende fase. Zowel het bomenplan als de groenstructuurvisie 
zullen naar verwachting eind Q3/begin Q4 voor vaststelling worden aangeboden en zijn dan 
inhoudelijk op elkaar afgestemd.   

 

LeefbaarHuizen vraag 5: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 4 

Herplantplicht voor bomen. 

Is deze al niet opgenomen in de Verordening Fysieke Leefomgeving? 

  

ANTWOORD  

In de artikelen 3.87, 3.88 en 3.89 van de Verordening Fysieke Leefomgeving is opgenomen dat het 

college aan een vergunning de voorwaarde kan verbinden dat herplant moet plaatsvinden of dat 

herplant kan worden afgekocht in een bomenfonds. Dit is ook van toepassing op illegale kap. Om 

deze voorwaarde toe te kunnen passen is het noodzakelijk dat er nadere regels worden vastgesteld. 

Deze regels worden opgenomen in het in 2023 vast te stellen bomenbeleidsplan.  

  

Artikel 3.87 Bijzondere vergunningvoorschriften; herplanten, storting gemeentelijk 

bomenfonds  

1.Aan de vergunning kan het voorschrift worden verbonden dat herplant moet plaatsvinden. Het 

college geeft hiervoor een termijn en aanwijzingen voor het aantal en de manier waarop.  

  

2.Als niet ter plaatse, op hetzelfde perceel of in de nabije omgeving kan worden herplant met een of 

meerdere bomen van vergelijkbare waarde, kan als voorschrift worden opgenomen dat een financiële 

bijdrage in het gemeentelijk bomenfonds moet worden gestort. Deze bijdrage is 20% van de 

getaxeerde monetaire waarde van de boom.  

  

3.In het voorschrift als bedoeld in het eerste lid, wordt bepaald dat wanneer de herplant niet aanslaat, 

dat deze binnen één jaar moet worden vervangen op de aangegeven manier.  

  

Artikel 3.88 Herplant-/instandhoudingsplicht bij illegale kap  

1.Als een houtopstand zonder vergunning is geveld terwijl daar wel een vergunning voor nodig was, 

kan het college bij een last onder bestuursdwang of onder dwangsom de verplichting opleggen aan de 

overtreder om te herplanten. De herplant vindt plaats volgens de bij een last onder bestuursdwang of 

onder dwangsom aangegeven manier en binnen de aangegeven termijn. Deze verplichting wordt 

opgelegd aan de rechthebbende van de gevelde houtopstand en/of degene die de houtopstand heeft 

geveld of heeft laten vellen.  

2.Als er niet fysiek kan worden herplant, moet 20% van de getaxeerde monetaire waarde van de 

boom als financiële bijdrage worden gestort in de gemeentelijk bomenfonds.  

3.Bij de verplichting als bedoeld in het eerste lid, wordt bepaald dat wanneer de herplant niet aanslaat, 

dat deze binnen één jaar moet worden vervangen op de aangegeven manier.  



4.Als het voortbestaan van een beschermde houtopstand wordt bedreigd door menselijk handelen, 

kan het college aan de rechthebbende van de houtopstand, of aan degene die op een andere manier 

bevoegd is voorzieningen te treffen, in het kader van de op te leggen last onder bestuursdwang of last 

onder dwangsom, om:  

a.  

de activiteiten die de bedreiging veroorzaken onmiddellijk te stoppen en een onherroepelijk geworden 

omgevingsvergunning voor het kappen te hebben, voordat de activiteiten mogen worden voortgezet;  

b.  

volgens de aangegeven manier en binnen de aangegeven termijn voorzieningen te treffen die de 

bedreiging wegnemen;  

c.  

de activiteiten die de bedreiging veroorzaken onmiddellijk te stopen en een Bomen Effect Analyse op 

te stellen en aan het college voor te leggen;  

d.  

de schade die wordt veroorzaakt aan bomen die eigendom zijn van de gemeente te vergoeden door 

het bedrag van een boomschade taxatie door overtreder te laten vergoeden door een storting in het 

gemeentelijk bomenfonds.  

  

Artikel 3.89 Schadevergoeding bij illegale kap  

1.Het college kan in het geval van het kappen van een houtopstand zonder geldige vergunning een 

financiële compensatie opleggen ten bedrage van maximaal 200% van de monetaire waarde van de 

boom.  

2.De bedragen genoemd in lid 1 worden gestort in de gemeentelijk bomenfonds. 

 

  



 

VVD 

 

VVD vraag 6: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 1 
Vergroening. 

U stelt dat in een flink aantal wijken in Huizen een serieuze en omvangrijke vergroening noodzakelijk 

is. Daarbij geeft u aan dat afhankelijk van besluitvorming over Stad en Lande zal worden gestart met 

de uitvoering. We realiseren ons terdege dat één en ander moet worden afgewogen binnen de 

beschikbare budgettaire kaders. Toch hebben we vooraf een aantal inhoudelijke vragen:  
1. Welke wijken komen (nog meer) in aanmerking?  
2. Wat zijn de vergroeningsstappen? (Boom voor boom etc. - wordt dit gewaarborgd?)  
3. Welke meekoppelkansen worden aangepakt?  
4. Hoe wordt deze driehoek van informatie inzichtelijk gemaakt, begroot en gepland voor 

uitvoering. 

ANTWOORD  

1. In beginsel komen alle wijken in aanmerking, met uiteraard een hogere prioriteit voor 
de meer versteende wijken. Daar waar grootschalig regulier civieltechnisch- en/of 
rioolonderhoud plaatsvindt wordt vergroend binnen de beschikbare budgetten. In het 
collegeprogramma zijn met name de versteende delen van de Oostermeent genoemd 
(punt 3.4.1 collegeprogramma), zoals bijvoorbeeld winkelcentrum Oostermeent. In het 
nog op te stellen uitvoeringsbeleid op gebied van hittestress, wateroverlast, droogte, 
biodiversiteit en een gezonde fysieke leefomgeving (punt 3.4.3 collegeprogramma) wordt 
ook in beeld gebracht hoe dit op wijkniveau wordt uitgewerkt. Bij de voorbereiding van de 
nieuwe groenbestekken vanaf 2024 nemen we naast de extra impuls voor onderhoud ook 
de noodzakelijke omvorming van groen en beplanting vanwege klimaatbestendigheid 
mee.  
2. In het collegeprogramma is opgenomen dat er beleid, een programmatische aanpak 
en een uitvoeringbeleid wordt opgesteld op het gebied van hittestress, wateroverlast, 
droogte, biodiversiteit en een gezonde fysieke leefomgeving (punt 3.4.3). Dit wordt vanaf 
medio 2023 opgepakt.  
3. Daar waar civieltechnische en/of riool technische werkzaamheden plaats vinden, 
wordt binnen de beschikbare budgetten onderzocht in welke mate de omgeving kan 
worden vergroend en biodivers kan worden vernieuwd. De assetmanagers van de 
verschillende vakdisciplines hebben hier met regelmaat onderling contact over.   
4. Dit is onderdeel van het nog op te stellen beleid en de programmatische aanpak, zie 
antwoord vraag 2.  

 
 

 

 

VVD vraag 7: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 1 

Biodiversiteit 

Dezelfde vraag als bij 6, maar dan ten aanzien van de biodiversiteit.  

 
ANTWOORD 
De antwoorden die bij vraag 6 zijn gegeven over vergroening gelden ook voor het verbeteren van de 

biodiversiteit. 

 
 

  



VVD vraag 8: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 1  

Bussummerweg. 

Ten aanzien van de Nieuw Bussumerweg wordt rekening gehouden met de expliciete wensen, die ook 

de gemeente zelf hanteert voor herplantplicht in de eigen tuinen: 'bladvolume' Boom voor Boom. In dit 

programma wordt breed en creatief gekeken naar oplossingen. Denk hierbij bijvoorbeeld aan 

herinrichting waarbij ruimte is voor fiets (1 baan?) / bomen en infrastructuur onder de grond. 

Meekoppelkansen; benutting hiervan kan gekeken naar de afgelopen maanden, beter worden benut. 

Kan hier een plan van aanpak voor worden uitgewerkt / c.q. een actieplan? 

 
ANTWOORD 
Naar aanleiding van een bewonersbijeenkomst in januari 2023 en in vervolg op de inspraakreacties 
tijdens de commissie Fysiek Domein op 22 februari jongstleden is in de klankbordgroepbijeenkomst op 
12 april met bewoners gesproken over de vervolgaanpak. Hierbij zijn afspraken gemaakt over het in 
gezamenlijkheid zoeken naar een aanpak voor de korte- en de langere termijn. Eind mei wordt een 
inwonersbijeenkomst gepland waarbij in deelsessies de mogelijke maatregelen per deeltraject aan 
bod komen. Over de uitkomsten hiervan, het mogelijke vervolg en de financiële consequenties 
verwachten wij de raad voor de zomer te kunnen informeren.   
 

 

 

VVD vraag 9: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 4 

Integraal wijkonderhoud. 

Op welke wijze en wanneer zal de gemeenteraad worden geïnformeerd over de ervaringen die 

worden opgedaan met de vernieuwde opzet van het integraal wijkonderhoud. Tegen welke criteria 

wordt dit afgezet. Welke koppelkansen worden concreet gezien voor de komende jaren? 

 
ANTWOORD 
Wij verwachten in het tweede kwartaal de eerste uitkomsten uit het participatietraject. Deze 

uitkomsten worden afgezet tegen de criteria in de huidige beleidsstukken en het collegeprogramma 

2022-2026 en wij zullen u hierover aansluitend informeren. Getracht wordt om koppelkansen te 

benutten ten behoeve van de biodiversiteit (zie ook de beantwoording van vraag 6). Ook 

participatiemogelijkheden met bewoners en verenigingen zien wij als koppelkansen. 

 

 

 

  



VVD vraag 10: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 3 

Hemelwater afvoer. 

De reguliere vervanging van de hemelwater afvoer lijkt in gemeentelijke omvang gericht op 

gemeentelijk onroerend goed beperkt en zal toch meer moeten worden gezocht bij privé terrein qua 

omvang. 
1. Is dit een juiste redenering? Hoe is de visie hierop?  
2. En krijgen inwoners van Huizen b.v. een aanbod om mee te lopen in deze vernieuwing? 

Kunnen zij intekenen? Hoe is deze synergie te realiseren?  
3. Hoe is dit geïnventariseerd?  
4. En hoe worden kansen door plannen van aanpak en vooruit denken ook echt gezien en 

benut? 
5. M.a.w. liggen er al plannen als we kijken naar de uitvoeringstermijn 2023/2024? 

 
ANTWOORD  

1. De stelling is in de basis juist, het grootste effect is te behalen op particulier terrein. De visie 
hierop voorziet vooral in nieuw(bouw), waarbij mogelijkheden zijn om dit te bevorderen. In 
geval van gemeentelijk vastgoed heeft de gemeente als opdrachtgever enerzijds een 
voorbeeldfunctie, anderzijds de regie op de bouw en kan dit van ontwerp af meegenomen 
worden.  

2. Bij rioolvervanging door de gemeente wordt aan inwoners een aansluiting op het 
hemelwaterriool aangeboden. Het vraagt echter ook aanpassingen op privaatterrein, die niet 
altijd binnen de (financiële) mogelijkheden of prioriteiten van de eigenaar van de woning 
passen. De gemeente zet in op het op verleiden van inwoners om aan te sluiten op het 
hemelwaterriool. Of en op welke wijze bij de renovatie van Stad en Lande woningeigenaren 
worden verleid tot het afkoppelen is afhankelijk van het te kiezen scenario en de uitkomsten 
van de nog te doorlopen participatie.  

3. Er heeft geen specifieke inventarisatie plaatsgevonden, uitgangspunt is: we koppelen af en 
iedereen kan meedoen, we doen het samen  

4. Zie hiervoor het antwoord op vraag 2.  
5. Daar waar rioolwerkzaamheden plaatsvinden, wordt maximaal ingezet op het afkoppelen van 

hemelwater (van het gemengde stelsel). Hierbij worden inwoners maar zeker ook bedrijven 
gestimuleerd om, daar waar mogelijk, hemelwater van het riool af te koppelen. Ook hier wordt 
ingezet op vrijwillige deelname aan afkoppelen. De hemelwaterverordening (onderdeel van de 
Verordening Fysiek Leefdomein (VFL) biedt overigens wel mogelijkheden voor dwang. 

 

 

VVD vraag 11: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijke effect punt 4 

Meekoppelkansen. 

Worden bedrijven en inwoners betrokken bij dit beslissingstraject en hoe? Zie motie adoptie 

duurzaamheid van 3 november 2022. Het voorlichten en actief betrekken bij niet alleen 

energiebesparende mogelijkheden, maar ook bij verduurzaming breed en op die manier ook te kijken 

naar meekoppelkansen, zorgt voor draagvlak, acceptatie en hierdoor versnelde doorvoering. 

 
ANTWOORD  

Bij de beantwoording van vraag 6 is al aangegeven dat we bij grootschalig regulier civieltechnisch- of 

rioolonderhoud nagaan hoe verdere vergroening binnen de beschikbare budgetten kan plaatsvinden 

(meekoppelkansen). Het is gebruikelijk om bij dergelijke projecten richting inwoners te communiceren 

over de geplande werkzaamheden, zowel over onderhoud als vergroening. Dit zorgt voor 

bewustwording over duurzaamheid onder inwoners. Verder wordt dit de komende periode uitgewerkt 

in het beleid en de programmatische aanpak op het gebied van hittestress, wateroverlast, droogte, 

biodiversiteit en een gezonde fysieke leefomgeving (collegeprogramma punt 3.4.3). 

 

 

  



VVD vraag 12: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 5 

Wegonderhoud, fietspaden en groen. 

U geeft bij wegonderhoud, fietspaden en groen aan dat daarbij constante aandacht is voor circulariteit, 

klimaat adaptie en tevens aandacht voor synergie en meekoppelkansen. 
1. Is hier een duidelijk beleid / actieaanpak voor uitgewerkt?  
2. Duidelijke definities en een inzicht in de diverse meekoppelkansen, zodat een concreet beeld 

ontstaat over de mogelijkheden, toepasbaarheid, kosten en baten? 

 

ANTWOORD  
1. Het uitgangspunt en de huidige werkwijze is dat bij civieltechnische werkzaamheden op 

projectniveau onderzocht wordt of- en op welke wijze er binnen de reguliere budgetten 
meekoppelkansen zijn op het gebied van duurzaamheid, circulariteit, klimaatadaptatie en 
biodiversiteit. Dit wordt in 2023 ook vastgelegd in een geactualiseerde leidraad voor de 
inrichting van de openbare ruimte (LIOR)   

2. In de huidige werkwijze moeten meekoppelkansen verzilverd worden binnen de bestaande 
budgetten. In het in 2023 op te stellen beleid en programmatische aanpak op het gebied van 
hittestress, wateroverlast, droogte, biodiversiteit en een gezonde fysieke leefomgeving 
(collegeprogramma punt 3.4.3) verwachten we kansen, maatregelen en kosten verder uit te 
werken. 

 

 

PvdA 

 

PvdA vraag 3: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 1 

Skatebaan. 

1. Bij punt 1 Zomerkade, wordt de skatebaan nog steeds in samenwerking (co-creatie) met de 
jongeren ingericht?  

2. Welke jongeren worden er betrokken? 

 

ANTWOORD 
1. Zeker, de jongeren worden betrokken bij de inloopavond(en) en voor het ontwerp van de 

skatebaan worden de wensen en behoeften meegenomen, die eerder opgehaald zijn vanuit 
de participatiebijeenkomst en de enquête van vorig jaar. Ook zullen de ontwerpen met deze 
groep jongeren worden besproken. Verder sluiten vertegenwoordigers van het projectteam 
ook een keer aan bij een avond van het jongerenpanel om de schetsontwerpen en ontwerpen 
van het skatepark voor te leggen. 

2. Dit zijn de jongeren die bij ons bekend zijn vanuit de participatiebijeenkomst en de enquête 
rondom het skatepark, het jongerenpanel en jongeren die tussentijds hebben aangegeven om  
mee te willen denken. 

 

  



Programma: Sociale infrastructuur  
 

ChristenUnie 

 

CU Vraag 8: Sociaal domein breed bullit 4 
Preventieakkoord. 
Kunt u aangeven wat de doelen van ons lokaal preventieakkoord zijn, uit welke onderdelen dit 
akkoord bestaat, welke budgetten per onderdeel en hoe staat het met de uitvoering hiervan en op 
welk termijn? 
  
ANTWOORD 
We nemen aan dat uw vragen betrekking hebben op het lopende lokale preventieakkoord en niet op 
het nieuwe preventieakkoord wat onderdeel is van de brede SPUK en waar de tekst in de 
programmabegroting 2024 op is gericht. 
 
Het lokaal preventieakkoord is afgesloten voor de periode 2021-2023. Lokale speerpunten zijn gezond 

gewicht en bewegen bij senioren en jongeren en valpreventie. De andere ambities van het nationale 

preventie-akkoord zijn het terugdringen van het gebruik van alcohol, drugs en roken. Dit wordt in 

Huizen opgepakt met programma’s die al lopen onder regionale coördinatie van de GGD.  

  

In 2021 is er vanuit het lokaal preventieakkoord ingezet op een kwartiermaker voor het door 

ontwikkelen van de fittest (€4.000, dit is het seniorenfestival geworden in 2022 en 2023), is er een 

interventie gericht op valpreventie opgezet (€8.625), is er een kwartiermaker voor het verkennen van 

Kind naar Gezond Gewicht ingezet (€4.500; een specifieke aanpak gericht op (ernstig) overgewicht bij 

kinderen) en is er gestart met FitGaaf (€4.800; een interventie gericht op het verbeteren van het eet-, 

drink- beweeg- en slaappatroon van kinderen). 

  

In 2022 is er vanuit het lokaal preventieakkoord ingezet op een seniorenfestival (€9.270, gericht op 

duurzaam bewegen in ruime zin voor senioren), valpreventie (€11.300), is FitGaaf breder uitgezet 

(€3.500) en is de verkenning voor de inzet van het programma Kind naar Gezond Gewicht (€2.500) 

verder uitgewerkt. 

  

In 2023 is er vanuit het lokaal preventieakkoord ingezet op het project doortrappen (€5.175, gericht op 

veilige deelname van ouderen in het verkeer), de wandelchallenge (€1.000, gericht op meer bewegen 

voor ouderen), NIX18 (€2.150, besteed aan voorlichting aan sportverenigingen voor het schenken van 

alcohol). Daarnaast is de interventie FitGaaf verder uitgezet en wordt er in mei een tweede 

seniorenfestival uitgevoerd (€6.000). Valpreventie wordt verder uitgezet met budget van de brede 

SPUK en het vrijvallende budget dat was gereserveerd voor valpreventie wordt na akkoord van het 

kernteam ingezet voor een pilot om de komende jaren aan de slag te kunnen gaan met de aanpak 

Kind naar Gezond Gewicht (€18.900). 

  

In 2024 maakt het lokaal preventieakkoord onderdeel uit van de GALA doelstellingen en de 

onderliggende subsidieregeling brede SPUK. De onderwerpen worden meegenomen in de verdere 

ontwikkeling van de lokale en regionale GALA/SPUK plannen.  

 
  



 

Leefbaar Huizen 

 

LeefbaarHuizen vraag 6 ontwikkelingen en knelpunten punt 2 

Uitvoeringsprogramma. 

1. Welke controle is er op het uitvoeringsprogramma en de beschikbaar gestelde gelden door de 
gemeente?  

2. Of is dit alleen een kwestie van een zak geld overdragen? 

 
 

ANTWOORD 
1. Als gemeente geven wij de opdracht en controleren of de activiteiten zijn uitgevoerd. De 

besteding van deze middelen wordt getoetst aan de hand van de gemaakte afspraken die zijn 
vastgelegd. Tevens zijn er tussentijdse overleggen 

2. Er wordt geen uitvoering gegeven aan het programma met het overdragen van een zak geld. 
Er zijn met verschillende aanbieders, op het gebied van onder andere sport, cultuur en 
coaching, afspraken gemaakt over de inzet, strekking en het te bereiken doel. 

 

LeefbaarHuizen vraag 7 Prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 5 

Haalbaarheidsonderzoek. 

In welk kwartaal is het haalbaarheidsonderzoek gereed? 

 

ANTWOORD 
In het vierde kwartaal 2023 wordt dit onderzoek met een advies voorgelegd aan de gemeenteraad. De 

verdere uitwerking naar aanleiding van de besluitvorming start vervolgens begin 2024. 

 

 

GroenLinks 

 

GroenLinks vraag 3 prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 3 

Sportplatform. 

Kan er in het kader van de integrale aanpak bij de sportverenigingen en op het Sportplatform 

aandacht besteed worden aan eenzaamheid?  

 

ANTWOORD 
Het onderwerp eenzaamheid heeft de aandacht van het Sportplatform. Naar verwachting staat het 

onderwerp op de agenda van de najaarsvergadering. Verder neemt een vertegenwoordiger van het 

Sportplatform deel aan de werkgroep Onder de Mensen, waarin oa. Buurtsportcoaches, Versa 

Welzijn, bibliotheek en Vrijwilligerscentrale vertegenwoordigd zijn. Voor de activiteiten van de 

werkgroep Onder de mensen, zie de mededeling hierover aan de commissie SD van januari. 

 

 

GroenLinks vraag 4: Prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 3 en 6 

Sportverenigingen.  

1. Heeft er een evaluatie plaatsgevonden over de rookvrije en alcoholvrije maatregelen die zijn 
getroffen op bijvoorbeeld sportverenigingen en in de omgeving van scholen?  

2. In hoeverre wordt de uitkomst van de evaluatie meegenomen in het terugdringen van de 
genotmiddelen in de toekomst in relatie tot de SPUK? 

 

ANTWOORD 
1. De onderwerpen roken en alcoholgebruik pakken we op via regionale GGD-programma’s. Het 

gaat hierbij om het programma ‘Preventie- en Handhavingsplan alcohol en drugs 2021 - 2024 
(PHP), welke met behulp van diverse onderzoeken en monitors tussentijds wordt gemonitord, 



geëvalueerd en bijgesteld en het Projectplan Rookvrije Generatie 2022-2023, welke wordt 
geëvalueerd aan het einde van de looptijd.  

2. De uitkomsten van de evaluaties worden meegenomen in de verdere ontwikkeling van de 
lokale en regionale GALA/SPUK plannen. 

  



GroenLinks vraag 5: sociaal domein breed bullit 2 

VN-verdrag. 

Uitvoeren plan van aanpak uitvoering VN-verdrag inzake de rechten van mensen met een beperking 

in Huizen. 

Onder mensen met een beperking komt meer eenzaamheid voor en veel initiatieven voor 

eenzaamheid zijn niet toegankelijk voor iedereen. 

1.  Is het mogelijk dat de werkgroep Onder de mensen samen gaat werken met het 
toegankelijkheidspanel in het kader van een integrale aanpak? 

 

ANTWOORD 
Zowel het toegankelijkheidspanel als de werkgroep Onder de mensen geven aan dat samenwerking 

mogelijk is en dat er eerder ook al contacten zijn geweest. De voorzitters stemmen samen af hoe zij 

de afstemming/samenwerking willen vormgeven. 

 

GroenLinks vraag 6: sociaal domein breed bullit 2 

Tolkvoorziening. 

Er bestaat in Nederland een schrijf-, gebaren- en andere tolkvoorziening en de gemeente betaalt 

daaraan mee. Vaak is dat doven en slechthorenden een heel geregel, voor velen van die doelgroep, 

met name voor ouderen net een stap te ver. 

Vraag: Is het mogelijk om deze voorziening toegankelijker te maken voor onze inwoners? 

 

ANTWOORD 
Op onze website 'Huizen toegankelijk' zijn de mogelijkheden om gebruik te maken van een 

tolkendienst via de zorgverzekering toegelicht. Huizen toegankelijk | Gemeente Huizen Wij hebben 

zelf geen signalen gekregen dat deze mogelijkheden als slecht toegankelijk worden ervaren. We 

zullen dit nagaan bij het toegankelijkheidspanel en zonodig een signaal afgeven bij Tolkcontact. 

 

 

VVD 

 

VVD vraag 13: algemene vraag  

Dashboard. 
1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot het dashboard en op welke wijze krijgt de 

gemeenteraad in deze belangrijke data?  
2. Is dit dashboard al rond?  
3. En zijn alle KPI’s gerelateerd aan inzet, ontvangen zorg, kosten en tevredenheid ontvanger, 

gever en budgeteigenaar van de zorg te volgen? 

 
ANTWOORD 

1. De basis van het dashboard staat op dit moment. Het dashboard wordt dagelijks gebruik om 
inzicht te hebben in ontwikkelingen, om onze dienstverlening te verbeteren en om grip te 
houden op de kosten. Daarnaast wordt het dashboard gebruikt om de gemeenteraad te 
informeren. Dit doen wij via de mededelingen en de prognoses. Het huidige dashboard is niet 
geschikt om direct te delen met de gemeenteraad. Naast de cijfers is juist de analyse van de 
cijfers van groot belang. Die analyse vindt plaats in de mededelingen. We willen desgewenst 
de mogelijkheid onderzoeken voor een dashboard light voor de gemeenteraad.   

2. Het dashboard is continu in ontwikkeling. Op basis van vragen vanuit de uitvoering, 
management en bestuur worden de dashboards verbeterd, uitgebreid en de kwaliteit geborgd.  

3. De opgestelde kpi's gerelateerd aan de besparingsmaatregelen zijn momenteel te volgen in 
het dashboard. Het betreft hier een beperkt aantal kpi's. In de visie sociaal domein die 
binnenkort ter besluitvorming aan u voorligt, worden deze aangevuld en wordt het overzicht 
van kpi's aan u voorgesteld. Deze kpi's worden nog toegevoegd aan het dashboard.  

 
 

https://www.huizen.nl/huizen-toegankelijk


VVD vraag 14: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 2 

Corona-achterstanden. 

Op welke wijze krijgt de ondersteuning van scholen vorm in het bestrijden van Corona-achterstanden? 

 
ANTWOORD 

In samenspraak met het onderwijs is eind 2021 een uitvoeringsagenda Nationaal Programma 

Onderwijs opgesteld. Hieraan wordt stapsgewijs uitvoering gegeven. 
 

 

VVD vraag 15: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 4 

Buitensportaccommodaties. 

U schrijft dat u voornemens bent om te onderzoeken of u ook het beheer van de 

buitensportaccommodaties kunt onderbrengen bij SRO-Huizen BV. Welk stappenplan geldt hiervoor? 

Op welke wijze is de inbreng van verenigingen en gemeenteraad geborgd, om “verrassingen” te 

voorkomen, zoals recentelijk bij de aanstaande inbesteding van de buurtsportcoaches. 

 
ANTWOORD 

Aangezien het onderzoek in 2024 zal plaatsvinden is nog geen stappenplan vastgesteld. Dat doen we 

in de loop van dit jaar na besluitvorming door de raad over de programmabegroting. Overigens zal dit 

stappenplan vergelijkbaar zijn met het stappenplan voor de binnensportaccommodaties, in die zin dat 

participatie met zowel interne als externe stakeholders (waaronder de betreffende 

buitensportverenigingen) een belangrijk onderdeel is van het proces. Tot aan de definitieve 

besluitvorming wordt de raad regelmatig over de voortgang geïnformeerd, zowel via de reguliere 

terugkoppeling  over de uitwerking van programmabegroting als via tussentijdse 

commissiemededelingen waar dit nodig is om de raad goed geïnformeerd te houden.  
  



PvdA 

 

PvdA vraag 5: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 2  

Onderwijsachterstanden. 

Waaruit bestaan de onderwijsachterstanden nu nog en hoe wordt daar aan gewerkt? 

 

ANTWOORD 
Uit de Rapportage De Staat van het Onderwijs 2023 blijkt dat er achterstanden zijn op het gebied van 
taal en rekenen. Hieraan werken wij onder andere met het aanbieden van voorschoolse educatie, 
VoorleesExpress, Eerste opvangonderwijs en de verdere uitrol van het Nationaal Programma 
Onderwijs. Tevens is er afstemming met het onderwijs en de kinderopvang.  
 
 
PvdA vraag 6: Bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 3 

Termijnplanning. 

Het college wil de speelruimte- en sportnota gaan integreren tot een geheel, maar in de 

termijnplanning staan ze apart genoemd met een verschillende opleverdatum, hoe moeten we dat 

zien? 

 

ANTWOORD 
De planning is inmiddels gelijkgetrokken. Beide nota's staan nu gepland voor het vierde kwartaal 

2024. 

 

 

PvdA vraag 7: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 4 

SRO. 

Het college lijkt steeds meer diensten te willen onderbrengen bij SRO. Is het niet een risico, als we te 

afhankelijk worden van deze partij en zij een soort monopolie op sportgebied krijgen? 

 

ANTWOORD 
SRO is niet ‘een partij', maar is onze samenwerkingspartner in de SRO Huizen BV, die we eind 2020 

hebben opgericht om verzekerd te zijn van voldoende deskundigheid op het gebied van sport en het 

beheer en exploitatie van (sport)accommodaties. In het beslisdocument dat destijds ter besluitvorming 

aan de raad voorlag zijn doelen, kaders, uitgangspunten, ambities en voorwaarden vastgelegd 

waarbinnen SRO Huizen BV zijn taken kan uitvoeren. Op diverse momenten per jaar vindt formeel en 

informeel overleg plaats tussen SRO en de gemeente, zowel in haar rol als aandeelhouder, als 

opdrachtgever en als eigenaar van de gemeentelijke accommodaties.  

 

 

 

  

https://www.onderwijsinspectie.nl/documenten/rapporten/2023/05/10/rapport-de-staat-van-het-onderwijs-2023


Programma: Maatschappelijke ondersteuning 
 

ChristenUnie 

 

CU Vraag 9: prestaties bestuurlijke prioriteiten 32 punt 6  

 
Huizen: voor elkaar 
“In hoofdstuk 1.17.2 bevestigen de coalitiepartijen het belang van de Vrijwilligerscentrale. De 
samenwerking wordt voortgezet, tevens worden de afspraken geëvalueerd en geactualiseerd. Voor 
het vrijwilligerswerk geven we aanvullend aan een breed gesprek te willen voeren, met o.a. 
raadsleden. Het gaat ons niet alleen om vrijwilligerswerk maar om het (h)erkennen van de Vrijwilligers 
Centrale Huizen als vliegwiel voor een samenleving waarin we naar elkaar omkijken. 
 
Wij moeten daarom als Huizer bestuur werken aan meer verbinding tussen de Huizer inwoners, 
verenigingen en organisaties. Dit met als doel een krachtiger en vitaler samenleving, waarbij omzien 
naar elkaar vanzelfsprekend is. Een belangrijke stap hierin is het vernieuwen van de afspraken met de 
vrijwilligerscentrale slechts na brede gesprekken met o.a. de raad.” 
 

1. Hoe staat het hiermee in het algemeen en de afspraken met de Vrijwilligerscentrale in het 
bijzonder?  

2. Ook in het licht van de (extra) subsidieaanvraag door de Vrijwilligerscentrale? 

 

ANTWOORD 
1.  Begin 2023 is een samenwerkingsovereenkomst gesloten tussen de gemeente en de 

vrijwilligerscentrale voor de periode 2023-2026. De overeenkomst vormt het uitgangspunt voor 
de subsidieafspraken voor dezelfde periode en is gebaseerd op de bevindingen van de 
afgelopen jaren, maar vooral op actuele problemen. Om beter in te kunnen spelen op 
initiatieven vanuit de samenleving en een toenemende behoefte aan het verbinden van de 
verschillende partijen in het voorveld, wordt niet meer alleen uitgegaan van de vaste 
elementen faciliteren en bemiddelen maar wordt gewerkt binnen de vier clusters informele 
zorg, jong beginnen, participatie en zingeving. Binnen deze clusters krijgt de 
vrijwilligerscentrale meer vrijheid om actuele vraagstukken op te pakken. 

2. De vraag naar informele zorg en het verbinden van partijen hierin, maar ook het kunnen 
faciliteren van een toenemende vraag naar steeds complexer vrijwilligerswerk, vraagt veel en 
in toenemende mate inzet van de vrijwilligerscentrale. Om ook in de toekomst te kunnen 
blijven voldoen aan al deze behoeften, vraagt de vrijwilligerscentrale om een structurele 
subsidieverhoging. 

 

CU Vraag 10: Algemeen  

Informatievoorziening. 

In het kader van Huizen voor elkaar speelt lokale informatievoorziening een belangrijke rol. We zien 
die informatievoorziening steeds verder verschralen of moeilijker toegankelijk worden. Vanuit het Rijk 
worden middelen beschikbaar gesteld voor lokale informatievoorziening. 
Hoe en met welke omvang gaat u deze middelen inzetten om lokale informatievoorziening tot een 

samenbindend element van Huizen te maken? 

 
ANTWOORD 
Het rijk stelt middelen voor een lokale omroep ter beschikking aan gemeenten. Die bijdrage ad ruim 
€24.000 verlenen wij als subsidie jaarlijks aan de lokale omroep. Dit jaar wordt opnieuw besloten over 
de aanwijzing van een lokale omroep; de raad krijgt daartoe in juli een voorstel voorgelegd. Zie verder 
voor lokale informatievoorziening de beantwoording op vraag 3 VVD bij het programma Algemeen 
bestuur en dienstverlening.  
 
 

 
  



CU Vraag 11: algemene vraag 
Geheugenhuis. 
Hoe staat het met het oppakken van de gesignaleerde behoefte een tweede geheugenhuis te 
realiseren in Huizen? 
 
ANTWOORD 
Door de corona-maatregelen in 2022 waardoor er minder mogelijkheden voor dagbesteding waren, en 
door de terughoudend van mensen uit deze doelgroep om deel te nemen aan groepsactiviteiten na 
het opheffen van deze maatregelen, is de behoefte aan dagbesteding op dit moment nog steeds lager 
dan voorheen. Dit betekent dat de behoefte aan uitbreiding op dit moment (nog) niet speelt, en is het 
op dit moment nog niet mogelijk een reële schatting van de uitbreidingsbehoefte op de lange termijn te 
maken. De ontwikkeling van deze behoeften en de mogelijkheden binnen het huidige geheugenhuis 
zijn regelmatig onderwerp van gesprek. Met diverse andere partijen liggen er ook nog de contacten 
om op termijn het aanbod te vergroten van dagbesteding voor ouderen (met geheugenproblemen), 
zodat we dit kunnen oppakken wanneer dit nodig is. 
 
 
 

Leefbaar Huizen 

 

LeefbaarHuizen vraag 8: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 8 

Werkcentrum. 

In welk kwartaal is/wordt het werkcentrum geïmplementeerd? 

 

ANTWOORD 
Momenteel ligt er een concept businesscase voor het sociaal ontwikkelbedrijf in eigen beheer op de 

locatie van de aanloophaven in Huizen. Deze businesscase moet nog worden goedgekeurd door het 

college. Daarna, bij goedkeuring, moet er een implementatieplan worden opgesteld voordat tot 

implementatie over kan worden gegaan. De locatie moet bovendien nog worden ontwikkeld. Het is 

realistisch om uit te gaan van een termijn van zeker twee á drie jaar vanaf de start van 

planontwikkeling tot het in exploitatie nemen van het terrein. Er kan mogelijk al wel eerder gestart 

worden met het sociaal ontwikkelbedrijf vanuit een andere locatie. Dit zou dan om een beperkt aantal 

plekken gaan. Het is echter nog te vroeg om een inschatting te kunnen geven in welk kwartaal de 

implementatie zal plaatsvinden. 

 

LeefbaarHuizen vraag 9: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 9 

WAMS. 

Wanneer is de verwachting, qua kwartaal, dat de WAMS is geïmplementeerd? 

 

ANTWOORD 
Een intern werkgroep is al gestart met de voorbereidingen en de verwachting is dat we in het 4e 
kwartaal van 2023 de WAMS te gaan implementeren.     
 

 

LeefbaarHuizen vraag 10: beleidsindicatoren 

1. Aantal jongeren met jeugdhulp is 13,2%. Is dat niet schrikbarend hoog?  
2. Wijkt dit af van het landelijk gemiddelde? 

ANTWOORD 
1. Dat is inderdaad hoog en daarom doen we er alles aan om het gebruik van de geïndiceerde 

jeugdhulp door jeugdigen daar waar het kan te beperken. We blijven inzetten op normaliseren 
en dat ouders zelf verantwoordelijk zijn voor het opvoeden van hun kinderen. Indien zij 
daartoe onvoldoende in staat zijn, bieden we passende ondersteuning als dat nodig is en 
blijven we het kind beschermen.     

2. Het landelijk gemiddelde ligt iets hoger, namelijk 13,4% in 2021 en 2022.    



 

GroenLinks 

 

GroenLinks vraag 7: ontwikkelingen en knelpunten punt 6 

Vrijwilligerscentrale. 

Sinds 4 jaar zijn er 35% meer aanvragen voor maatjes bij de Vrijwilligerscentrale. De vragen worden 

ook steeds complexer. Om dit grondig te begeleiden is er meer professionele begeleiding nodig. 

- Wat zijn de uitkomsten van de gesprekken die de wethouder voert met de Vrijwilligerscentrale 
over een passend toekomstscenario? 

 

ANTWOORD 
Op basis van de gesprekken met de wethouder, heeft de vrijwilligerscentrale het verzoek ingediend 

om een structurele verhoging van de subsidie. De verschuiving van formele zorg naar meer informele 

zorg en het belang van het verbinden van de verschillende partijen in het voorveld hierin, vraagt extra 

inzet van de vrijwilligerscentrale. De extra middelen die de vrijwilligerscentrale vraagt zijn bedoeld om 

de komende jaren in te kunnen blijven spelen op deze toenemende vraag naar meer complexe 

begeleiding. Door het werven van extra maatjes maar ook door het opdoen van de (extra) kennis die 

nodig is om de vraag naar complexere begeleiding te kunnen blijven bieden. 

 

 

GroenLinks vraag 8: algemene vraag 

Eenzaamheid. 

Is er ruimte om deel te nemen aan bijgaand onderzoek op het gebied van eenzaamheid van het NWO, 

in samenwerking met VWS, ten einde in kaart te brengen hoe we de aanpak ervan in Huizen kunnen 

versterken?  

NWO eenzaamheid 

 

ANTWOORD 
Volgens de website van het NWO kunnen aanvragen alleen worden ingediend door consortia met de 

volgende vier categorieën van deelnemers: penvoerder, aanvrager(s), samenwerkingspartners en 

cofinancier(s). De gemeente zou als samenwerkingspartner een rol kunnen spelen, maar ze zou dan 

dus wel door een andere partij bij het onderzoek betrokken moeten worden. Er is geen ruimte bij onze 

gemeente om een initiërende rol te hebben bij dit soort onderzoek. 

  

https://www.nwo.nl/onderzoeksprogrammas/nationale-wetenschapsagenda/thematische-programmering/eenzaamheid


GroenLinks vraag 9: algemene vraag 

Dementie. 

We hebben een sticker op de deur van het gemeentehuis waarop staat dat we een 

dementievriendelijke gemeente zijn.   

- Wat hebben we tot nu toe gedaan aan risicoreductie van dementie en wat is er uit de 
evaluatie naar voren gekomen?  

 

ANTWOORD 
De gemeente is niet verantwoordelijk voor risicoreductie van dementie, ook niet in het kader van een 

dementievriendelijke gemeente. Wel willen we vanuit het convenant dementievriendelijke gemeente 

dat inwoners met dementie en hun mantelzorgers zo lang mogelijk kunnen deelnemen in de 

samenleving en daar onderdeel van blijven. Dat doen we door: 

• Bewustwording en ondersteunen van mantelzorgers en inwoners met dementie in een vroeg 
stadium van de ziekte: Geheugenhuis, Alzheimercafé, lotgenotencontact via Versa welzijn, 
mantelzorgondersteuning Versa welzijn, jaarlijkse activiteiten rondom Wereld Alzheimerdag 
met breed aansprekende activiteiten (bv. een toneelvoorstelling over dementie om veel 
mensen te bereiken, die vervolgens de nieuwsbrief van Stichting Alzheimer kunnen 
ontvangen), periodiek contacten met casemanagers en zorgpartijen, werkgroep 
dementievriendelijk HBEL, bestaande uit vertegenwoordiging Alzheimer Nederland, welzijn, 
mantelzorgers en casemanagers, zorgpartijen en gemeenten (Huizen en BEL). Verder 
hebben we het voornemen een project te starten om na te gaan hoe het netwerk van een 
dementerende beter betrokken kan worden, zodat een mantelzorger er minder alleen voor 
staat. 

• Door het subsidiëren van partijen als de regionale afdeling Alzheimer Nl. en Versa (o.a. 
Geheugenhuis) zijn deze in staat om dichtbij inwoners met dementie te signaleren en zo nodig 
ondersteuning te bieden en knelpunten bij de gemeente te melden.  

De werkgroep dementie dementievriendelijk HBEL heeft sinds corona nog geen goede doorstart 

gehad, voornamelijk door bestuurswisselingen bij de regionale afdeling Alzheimer Nederland. Er heeft 

daarom ook geen evaluatie plaatsgevonden van het convenant. De afspraak is dat bestuursleden van 

St. Alzheimer de lead hebben bij deze werkgroep en dat gemeente meewerken. Zodra de vacature 

voor ouderenbeleid is ingevuld, zullen we ambtelijk hierover weer contact opnemen met St. Alzheimer 

Nederland.  

 

 

GroenLinks vraag 10: Algemene vraag 

Dementie. 

Huizen heeft ooit een project gedaan over de dementievriendelijke gemeente met een dementiepad 

van het oude dorp naar de haven. In het verleden is er onderzoek gedaan naar dit project.  

1. Wat was daarvan de uitkomst?  

 

ANTWOORD 
1. Deze wandelroute is ontwikkeld in kader van activiteiten voor Wereld Alzheimerdag. Er was 

geen sprake van een onderzoek of een project. De wandelroute werd beschikbaar zijn gesteld 
via oude pastorie en gemeente. Hier werd echter weinig gebruik van gemaakt omdat het 
moeizaam is gebleken om de wandeling blijvend onder de aandacht te brengen en om 
winkeliers structureel mee te laten werken (proeven/ruiken producten), zodat de zintuigen 
geprikkeld worden, zodat herinneringen naar boven kunnen komen.  

 

 

  



GroenLinks vraag 11 Ontwikkelingen en knelpunten punt 5 

Mantelzorgers. 

Worden mantelzorgers, vrijwilligers, welzijnswerkers en andere actoren actief uitgenodigd om aan de 

voorkant deel te nemen bij het onderdeel van IZA en GALA waar het vrijwilligers en vrijwillige inzet 

betreft? 

 

ANTWOORD 
Ja. Er worden meerdere bijeenkomsten georganiseerd met lokale maatschappelijke organisaties. In 

deze bijeenkomsten is een van de vragen hoe we - dit jaar aan de voorkant maar ook daarna – samen 

met deze organisaties de mensen waar het om gaat kunnen bereiken 

 

 

VVD 

 

VVD vraag 16: specialistische begeleiding WMO en jeugd 
Bezuinigingstaakstellingen. 

1. Hoe staat het de voorbereidingen om de realisatie van de bezuinigingstaakstelling 
lumpsumfinanciering specialistische begeleiding WMO en Jeugd in 2024 in te laten gaan?  

2. Welke stappen zijn reeds gerealiseerd? 
3.  Welke concrete stappen moeten nog worden?  
4. De raad zou hierover in het eerste kwartaal van 2023 over worden geïnformeerd.  

 
ANTWOORD 

1.  In een aparte mededeling zijn wij hierop ingegaan. Deze mededeling heeft u in mei 
ontvangen. 

2.  Zie 1. 
3.  Zie 1. 
4. Zie 1. 

 

  



VVD vraag 17 Ontwikkelingen en knelpunten punt 3  

Hervormingsagenda. 

In 2026 staat nog een bezuinigingstaakstelling van € 619.000 naar aanleiding van de 

hervormingsagenda. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de voorbereiding van de invulling 

van deze bezuinigingstaakstelling?  

 
ANTWOORD 
Deze taakstelling is gerelateerd aan de Hervormingsagenda Jeugd (HVA) die nog niet landelijk is 

vastgesteld. De verwachting is dat de HVA in juni van dit jaar wordt vastgesteld. Er is 

overeenstemming bereikt over het besparingspotentieel van 1 miljard euro vanaf 2026. Tot en met 

2025 zijn de aangekondigde bezuinigingen bevroren, zodat we ruimte hebben om de benodigde 

hervormingen op een rustiger tempo in te voeren. Voor 650 miljoen euro zijn haalbare doelen 

afgesproken en voor de rest van het besparingspotentieel is nu nog onzeker. Hierbij gaat het 

grotendeels om maatregelen die we niet alleen lokaal en regionaal kunnen invoeren, maar waar het 

Rijk aan zet is. Een belangrijke maatregel is bijvoorbeeld het wettelijk meer afbakenen van de 

verantwoordelijkheid van gemeenten. Wanneer het Rijk hierin geen stappen zet, kunnen gemeenten 

hierin geen stappen zetten. Het rijk moet ons de middelen en kaders geven om de bezuinigingen te 

kunnen realiseren. In het voorjaar van 2025 en in het voorjaar van 2028 zal een landelijke deskundige 

commissie een zwaarwegend advies geven over de haalbaarheid van deze bezuiniging. De 

commissie zal hierbij de eventuele tekorten voor gemeenten met terugwerkende kracht tot 2023 

beoordelen. Gemeenten zullen de komende jaren zich inzetten om de HVA te realiseren. Mocht dit 

echter niet lukken, omdat het buiten invloedsfeer van gemeenten is dan bestaat de mogelijkheid om 

gemeenten toch te compenseren.   

 

Regionaal hebben we een programma Jeugd & Onderwijs opgesteld waarin naar verwachting de 

meeste maatregelen van de HVA gevat zijn. Daarin staan de thema’s die we regionaal met elkaar 

oppakken zoals de aanpak wachttijden (instroom – doorstroom – uitstroom jeugd) en voorbereiding op 

het Toekomstscenario kind- en gezinsbescherming. Daarnaast zijn er inspanningen nodig op lokaal 

niveau om de HVA te realiseren, zoals het versterken van het voorveld, versterken van het lokale 

team dat lichte ondersteuning levert en praktijkondersteuners jeugd-ggz bij de huisartsen. Dit wordt al 

opgepakt.   

 

De investeringen bedragen €179 miljoen structureel en deze middelen zitten voor een groot deel in 

het gemeentefonds. Er komen dus geen extra middelen vanuit het Rijk. Gemeenten zullen wel 

ondersteund worden door het Rijk, VNG en het NJI middels handreiking, model verordening, initiëren 

van maatschappelijk dialoog over normaliseren en het versterken van het gewone leven etc.        

 

 

 

    

VVD vraag 18 Ontwikkelingen en knelpunten punt 3  

Hervormingsagenda: Arbitragecommissie. 

U schrijft in de begroting dat de gemeente mag anticiperen op de volledige inkomst vanuit de 

Arbitragecommissie (€ 428.000). U hebt ervoor gekozen om dit bedrag opzij te zetten voor het doen 

van extra uitgaven, mede vanwege het feit dat er nog geen overeenstemming was tussen Rijk en 

gemeenten over de hervormingsagenda.  
1. Wat is de stand van zaken?  
2. Is het nog altijd reëel om deze lijn te handhaven?  

 
ANTWOORD 
Medio april dit jaar is een principeakkoord gesloten tussen Rijk en VNG over de Hervormingsagenda. 
De VNG heeft aangegeven dat dit principeakkoord pas definitief wordt na instemming van de leden op 
de algemene ledenvergaring van 14 juni 2023 van de VNG en als er voldoende structurele financiële 



middelen voor gemeenten komen vanaf 2026. Ervan uitgaande dat wordt ingestemd met de 
Hervormingsagenda zal, zoals het nu naar uitziet, ook de volledige inkomst straks definitief in de 
begroting kunnen worden opgenomen. De € 428.000 was de verhoging van de verwachte inkomsten 
van 75% naar 100% die alvast in de begroting mochten worden opgenomen in afwachting van de 
definitieve Hervormingsagenda. Zodra de Hervormingsagenda definitief is en financieel wordt 
opgenomen in Algemene Uitkering zal worden bezien in hoeverre de uitgavenreservering nog 
noodzakelijk is. In afwachting hiervan wordt de uitgavenreservering nog gehandhaafd. 
 

PvdA 

 

PvdA vraag 8 Ontwikkelingen en knelpunten punt 3 

Jeugdzorg. 

Kan het college aangeven welke bezuinigingen er voorzien worden voor de jeugdzorg (einddoel 

2026), graag. 

 

ANTWOORD 
Zie antwoord VVD vraag 17. 

  

    

PvdA vraag 9: beleidsindicatoren 

1. Waarom worden de meest recente cijfers hier niet gepresenteerd en wordt er gemakshalve 
verwezen naar de bestuursrapportages?  

2. Welke bestuursrapportages worden er bedoeld? 

 

ANTWOORD 
1. De indicatoren die hier staan, zijn de wettelijk verplichte indicatoren om op te nemen in de 

begroting. De cijfers komen uit de landeljke bronnen zoals vermeld, en deze zijn niet altijd 
actueel. Hier hebben wij geen invloed op. Lokaal hebben wij meer actuele cijfers over het 
sociaal domein, inclusief toelichting. Deze zijn jaarlijks beschikbaar via de bestuursrapportage 
sociaal domein. Door u hier te wijzen op deze actuelere cijfers, willen wij u juist een alternatief 
bieden voor de cijfers die hier staan. 

2. jaarlijkse bestuursrapportage sociaal domein. Daarnaast brengen we ook tweemaal per jaar 
prognoses met een korte toelichting uit. Deze prognoses zijn vooral financieel van aard.  

  



Programma: Ruimtelijke en economische ontwikkeling 
 

CristenUnie 

 

CU Vraag 12: algemene vraag collegeprogramma 
Huurgarantregeling.  
Hoe staat het met het opstellen van een huurgarantregeling (3.1.5 uit uw programma). 
 
ANTWOORD 
Voor de nieuwe prestatieafspraken met de Alliantie en de Huurdersbelangenvereniging van de 
Alliantie zal dit onderdeel namens de gemeente worden ingebracht. 
 
 
CU Vraag 13: algemene vraag  
Zelfbewoningsplicht. 
Hoe staat het met het invoeren van een zelfbewoningsplicht? 
 
ANTWOORD 
Dit jaar zal de raad worden geïnformeerd of er een zelfbewoningsplicht wordt ingevoerd. 
 
 
CU Vraag 14: algemene vraag 
Beschermd dorpsgezicht. 
De ChristenUnie Huizen wil dat het beschermd dorpsgezicht zal worden uitgebreid. 

- Hoe kijkt u daar tegen aan?  

ANTWOORD  
 
In oktober 2022 heeft de gemeenteraad op zijn verzoek een notitie ontvangen betreffend de voordelen 
en de nadelen van erfgoedbeleid. De mogelijkheid om de beschermde dorpsgezichten uit te breiden is 
daarbij als één van de voordelen benoemd. Bij de nadelen is geformuleerd dat voor het opstellen van 
erfgoedbeleid, concreet benoemde financiële middelen nodig zijn voor de inhuur van expertise en voor 
uitbreiding van de ambtelijke capaciteit voor het opstellen van een nota, participatie en het 
behandelen van mogelijke zienswijzen van woningeigenaren. De raad heeft niet aangegeven deze 
middelen beschikbaar te willen stellen. Daarmee is het uitvoeren van een dergelijke wens op dit 
moment niet haalbaar. 
 
 
CU Vraag 15: algemene vraag  
Welstandsnota.  
Het actualiseren van de welstandsnota kan daar onderdeel in zijn. Daar is in de vorige raadsperiode 
ook met elkaar over gesproken, maar daarna niets meer van vernomen. 
Wat is de stand van zaken wat betreft nav de gevoerde vergaderingen/overleggen over de 
welstandsnota? 
 
ANTWOORD 
Graag verwijst het college voor het antwoord op deze vraag naar de mededeling van het college over 
dit onderwerp (commissie 30 november 2022). De uitkomst van de behandeling van deze mededeling 
is, dat daaruit niet is gebleken van een behoefte aan een aanzet voor een nieuw welstandsbeleid. 

 

  



 

Leefbaar Huizen 

 

LeefbaarHuizen vraag 11: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 2  

Geothermie.  

1. Is geothermie gezien de laatste onderzoeksresultaten nu van de baan?  
2. Wij missen hier de ontwikkelingen ten aanzien van de aanpak van de markt op zaterdag en 

het Oude Raadhuisplein. 

 

ANTWOORD 
1. Hiervoor verwijzen wij naar de mededeling aan de commissie Fysiek Domein van 29 

november 2022, die is behandeld in de commissie van 25 januari 2023. 
2. Het feit dat dit niet genoemd is laat onverlet dat deze ontwikkeling onze aandacht heeft. 

Hiervoor is punt 4.1.2. van het collegeprogramma 2022 – 2026 leidend. 

 

VVD 

 

VVD vraag 19: bestuurlijke prioriteiten en beoogd maatschappelijk effect punt 1 

Participatie.  

U geeft aan dat u streeft naar “passende aandacht voor participatie”.  
1. Op welke wijze geeft u de participatie vorm om te komen tot het versnellen van de adoptie 

inzake duurzaamheid?  
2. Hoe staat het college tegenover participatie?  
3. Wat zijn uw beelden daarbij?  
4. Hoe wilt u dit vormgeven?  
5. Hoe wilt u komen tot vernieuwing / meegroeien met relevante stakeholders / inwoners? 

ANTWOORD 
Het college draagt actief het belang van duurzaamheid uit. Zo vormt duurzaamheid en een 

klimaatneutraal en klimaatbestendig Huizen één van de thema’s in de concept-

omgevingsvisie. De gemeente geeft  zelf het goede voorbeeld en past verduurzaming toe bij 

accommodaties, ontwikkelingen, eigen initiatieven en inkoopprocessen. Uiteindelijk moet het 

informeren en betrekken van inwoners en ondernemers bewustwording bijbrengen. Ook wordt 

ingezet op het 'ontzorgen' van inwoners en ondernemers. In het kader van Huizen Duurzaam 

wordt met inwoners samengewerkt, die zich op vrijwillige basis inzetten als energiecoach. 

Deze inwoners creëren bewustwording rondom duurzaamheid en energiebesparing bij andere 

inwoners. De energiecoaches komen ook bij inwoners thuis om advies op maat te geven over 

energiebesparende maatregelen. Dit leidt naar verwachting tot het (sneller) treffen van 

dergelijke maatregelen. Ook is er een fixbrigade, een team vrijwillige inwoners, die als klusser 

onder leiding van Versa Welzijn kleine energiebesparende maatregelen bij mensen thuis 

uitvoeren.  

1. Het college staat positief tegenover participatie. Zie hiervoor ook het collegeprogramma 2022 
– 2026, waarin participatie op verschillende plekken terugkomt. Zie o.a. onderdeel 5.3. 

2. Zie hiervoor het op 15 december 2022 vastgestelde participatiebeleid "Wij maken Huizen" 
3. Zie hiervoor het op 15 december 2022 vastgestelde participatiebeleid "Wij maken Huizen" 
4. Zie antwoord 1  
5. In het kader van de implementatie van de Omgevingswet ontwikkelt de gemeente een 

participatietool, die initiatiefnemers doorlopen om tot een passende wijze van participatie voor 
hun initiatief te komen.  

  



VVD vraag 20: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 3 

Herontwikkeling Holleblok en Kostmand. 

Wanneer worden aan de raad voorstellen (hetzij op inhoud, hetzij op procesniveau) voorgelegd met 

betrekking tot de visievorming voor de herontwikkeling van de winkelcentra Holleblok en Kostmand? 

 
ANTWOORD 
In de aan de raad aangeboden motie sturen op termijnen (13 april jl.) is het volgende hierover 

aangegeven: 

 

- Wijkwinkelcentrum Kostmand, consultatie commissie in 2024 QX  

- Onderzoek herontwikkeling Holleblok in participatie in 2024 QX   

 

Afhankelijk van initiatiefnemers/ eigenaren, zal dit verder worden opgepakt. Ten aanzien van de 

ontwikkeling bij wijkwinkelcentrum Kostmand ontvangt u op korte termijn, zoals toegezegd, een 

mededeling over de participatieavond. 

 

VVD vraag 21: ontwikkelingen en knelpunten punt 3 

Nieuwbouw. 

Tot 2050 bedraagt de bouwopgave in het Gooi: 11.500 woningen. Wat zou volgens u het Huizer 

aandeel hierin moeten zijn? In welke mate wordt bij de woningbouwconferentie de koppeling met 

werkgelegenheid gemaakt? Hoe krijgt die concreet vorm?  

 
ANTWOORD 

In de woondeal MRA wordt voor de gemeente Huizen een aantal van 300 woningen genoemd. 

Uiteindelijk is het streven er op gericht om werkgelegenheid en wonen zoveel mogelijk in evenwicht te 

krijgen. Een passende woningbouwinvulling, waarbij rekening wordt gehouden met een goede mix van 

doelgroepen, past hierbij. Om tot een invulling van de woningbouwopgave te komen zullen wel 

locaties aangewezen moeten worden waar deze woningbouwopgave gerealiseerd kan worden. Dit 

moet uiteindelijk volgen uit de nog te voeren woningbouwconferentie waaruit in eerste instantie de 

woonbehoefte moet blijken.  

 

VVD vraag 22: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 5 

Toerisme. 

U schrijft op pagina 40 dat: “… verdere ontwikkeling van ons toeristische product dat beter aansluit  op 

de wensen en behoeften van de cruisepassagiers prioriteit [heeft], zodat Huizen hier ook economisch 

van kan profiteren” .  
1. Op welke wijze gaat u 2024 invulling geven aan deze prioriteit?  

En in het verlengde hiervan: Tijdens een van de commissies fysiek domein is een inspreker geweest 

van de MRA. Er zijn volgens zijn zeggen (informeel aan diverse raadsleden) regionale subsidies 

beschikbaar om in Huizen het Gooimeer geschikt te maken als ‘overloop van Amsterdam’ als 

cruiseboot 'haven'. Opruimen fonteinkruid.  
2. Aanleggen steigers etc. Is e.e.a. bekend en verder bespreekbaar?  
3. Wil de gemeente Huizen een dergelijke recreatieve rol invullen? 

 
ANTWOORD 

1. Wij gaan met hulp van de kennis en ervaring op riviercruisegebied van Amsterdam Cruise 
Port waar wij lid van zijn, het aanbod in Huizen beter laten aansluiten op de vraag van de 
reders die Huizen aandoen. Daarvoor gaan wij in gesprek met de Destination Marketing 
Companies (DMC's) die het programma voor de reders verzorgen. Daarnaast hebben we 
overleg met Huizer ondernemers en (vrijwilligers)organisaties, die het aanbod moeten 
vormgeven.    



2. Wij gaan zeker met de bedoelde inspreker verder in overleg en zullen uitzoeken welke 
regionale subsidies beschikbaar zijn voor de verdere ontwikkeling van onze cruisehaven en/of 
het opruimen van fonteinkruid. Overigens varen de cruiseschepen in de officiële vaargeul, 
waar door de diepte ervan zelden fonteinkruid groeit. Dat groeit op de ondiepere plekken waar 
de cruiseschepen niet kunnen varen.  

3. Wij begrijpen niet helemaal welke recreatieve rol u bedoelt. Wij zijn bekend met het gegeven 
dat Amsterdam cruiseschepen wil weren en dit merken wij ook in de boekingen in Huizen. Met 
name in de topmaand april (bollenmaand). Wij willen onze cruisehaven verder ontwikkelen, 
maar wel op een wijze waarop er balans is tussen de economische spin-off voor Huizen en de 
druk en het draagvlak in de directe omgeving. Oftewel een verdere groei van de cruisehaven 
is zeker wenselijk, mits ons dit economische voordelen oplevert, zie ook vraag 1. En mits dit 
geen negatief effect heeft op de omgeving (overlopen worden). Daarbij realiseren wij ons dat 
de schepen onze haven aandoen als onderdeel van een langere Europareis. Huizen is voor 
hen het moment dat zij Holland aandoen. Wij liggen geografisch op een gunstige afstand van 
Amsterdam en de bollenvelden. Dat is de belangrijkste reden dat de reders Huizen aandoen. 
Wij moeten echter zorgen dat ons aanbod in Huizen (en de regio) hier zo goed op aansluit dat 
zij Huizen ook in hun programma opnemen. Zie hiervoor vraag 1. Door daarnaast de 
omgeving van de cruisehaven verder toeristisch te ontwikkelen voor bezoekers, kunnen wij 
ervoor zorgen dat zij meer uitgeven in Huizen. Een simpel voorbeeld is een gelegenheid om 
Huizer/Holland souvenirs te kunnen kopen. De schepen liggen hier immers maar kort.  

 

 

PvdA 

 

PvdA vraag 10: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 1 

Omgevingstafelsystematiek. 

Wat wordt precies bedoeld met de omgevingstafel en de systematiek daarvan? 

 

ANTWOORD 
Dit is de systematiek volgens de nieuwe Omgevingswet. Hierbij komen alle initiatieven op één plek 

binnen en worden ze eerst op basis van wenselijkheid beoordeeld, afgezet tegen bijvoorbeeld de 

Omgevingsvisie.  

 

Is een initiatief wenselijk, dan vindt de verdere verfijning aan een zogenaamde kleine of grote 

omgevingstafel plaats. Daarbij wordt integraal opgetrokken, zodat alle aspecten worden meegenomen 

(denk daarbij aan: stedenbouw, ruimtelijke ordening, verkeer, milieu en duurzaamheid). Vervolgens 

wordt toegewerkt naar een definitief ontwerp, waarvoor een omgevingsvergunning aanvraag kan 

worden ingediend. Afhankelijk van het initiatief vindt tussentijdse besluitvorming plaats.  

 

PvdA vraag 11: prestaties bestuurlijke prioriteiten punt 3 

Woonlocaties.  

Hier staat: het actualiseren van de lijst met potentiële woonlocaties, indien uit de woonconferentie blijkt 

dat er voldoende woningbehoefte is. 

1. Waarom moet dat uit de conferentie blijken?  
2. Er zijn toch voldoende indicatoren dat er een groot woningtekort is? Denk aan de  regionale 

opgave. Die is 11.500 en dat betekent voor Huizen minimaal 1.800 (=16%) woningen!  
3. Bent u het daar mee eens? 

(Belangrijk gegeven daarbij is dat woningzoekenden niet verenigd zijn en geen duidelijk geluid kunnen 

laten horen. Voor deze groepen moet juist de gemeente bouwen en zorgen voor huisvesting, denk 

aan jongeren, vluchtelingen, mensen met een urgentiebewijs) 

 

ANTWOORD 
1. Hiervoor is het collegeprogramma 2022 – 2026 punt 3.1.1. leidend.  
2. In de woningbouwconferentie wordt dit element uiteraard meegenomen.  
3. Een goed participatieproces is nodig om draagvlak en snelheid na het doorlopen proces te 

krijgen.  



 

PvdA vraag 12: algemene vraag  

Toegankelijkheid. 

Het woord toegankelijkheid komt slechts een keer voor in alle begrotingsprogramma’s en het zou een 

onderdeel moeten zijn van alle programma’s maar zeker in de infrastructurele onderdelen. Wij hebben 

hier meermaals aandacht voor gevraagd, zelfs via een motie (15-12-22) die raadsbreed is 

aangenomen.  

- Hoe verklaart het college dit ontbrekende onderdeel? 

 

ANTWOORD 
Wanneer de gemeente opdrachtgever is voor een (infrastructureel) project, dan wordt toegankelijkheid 

als onderdeel meegenomen. Bij bouwwerken gebeurt dit via het programma van eisen. Bij projecten in 

de openbare buitenruimte gebeurt dit door rekening te houden met de CROW richtlijn toegankelijkheid 

en waar nodig worden werkzaamheden geconsulteerd bij het toegankelijkheidpanel. Het is niet nodig 

om dit expliciet in de verschillende programma’s te vermelden, er wordt immers ook niet vermeld dat 

bij herinrichting van een weg voldaan moet worden aan bijvoorbeeld de CROW richtlijnen Werk in 

uitvoering. Via het kopje toegankelijkheid op raadsvoorstellen kan de gemeenteraad er op toezien dat 

toegankelijkheid voldoende wordt meegenomen.  

  



Nieuw beleid 
 

PvdA vraag 4: algemene vraag  

Bij punt 1: Wij missen hier informatie over het Huizer Museum, er is toegezegd dat we bij de 

voorjaarsnota verder zouden spreken over de keuzes voor een nieuw museum. Waarom is hier niets 

over opgenomen? 

 

ANTWOORD 
Op de lijst van toezeggingen staat “Wethouder van Werven heeft toegezegd dat, zodra er voor de 

gemeente meer duidelijkheid is over de financiële uitkeringen van het rijk aan de gemeente voor de 

periode na 2026, de toekomst van het Huizer Museum voor behandeling in de raad zal worden 

geagendeerd voor besluitvorming over de gemeentelijke financiële ondersteuning van het Museum 

voor de periode na 2026.” Daar staat niet dat er bij de voorjaarsnota verder gesproken zal worden 

over de keuzes voor een nieuw museum. Het is nog niet duidelijk wat de financiële uitkeringen van het 

Rijk aan de gemeente voor de periode na 2026 betekenen voor het museum.  

 

 

 

GroenLinks 

 

GroenLinks vraag 12: een praktische vraag 

Overzicht Nieuw Beleid. 

Kan er een overzicht van aanvragen Nieuw Beleid toegevoegd worden? Het is fijn dat de aanvragen 

zelf nu inzichtelijk zijn en een overzicht maakt dit nog beter. Een eenvoudig overzicht: naam indiener, 

aanleiding en bedrag. 

 

ANTWOORD 
Deze zal als bijlage worden meegezonden met het raadsvoorstel bij de voorjaarsnota 2023. 


